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  PROTOKÓŁ Nr 2/2021 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 26  sierpnia 2021 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy ul. 

Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1000 

Posiedzeniu przewodniczył: radny ANDRZEJ BOROWSKI – Przewodniczący Komisji. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  

 - BOROWSKI Andrzej (Przewodniczący Komisji) 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- PAC Jerzy 

- TKACZUK Lucyna 

oraz zaproszeni:  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA  

- Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

- Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu Nr 3W/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy 

Bielsk Podlaski z dnia 28 czerwca 2021 r. 

3. Zaopiniowanie materiałów na XXIX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, zwołaną na 

dzień 31 sierpnia 2021 r. 

a) Informacja o spływie podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do 

budżetu gminy za 2020 rok i I półrocze 2021 roku. 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

c) Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Bielsk Podlaski na rok szkolny 2021/2022. 

d) Projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryf za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 

e) Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych 

dotyczących projektu Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2022-2025. 

f) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Dubiażyn/. 

g) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Haćki/. 

h) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Ploski/. 

i) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej na 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. 

j) Projekt uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów 

przedterminowych Sołtysa Sołectwa Hołody. 
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k) Projekt uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów 

przedterminowych Sołtysa Sołectwa Treszczotki. 

l) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski. 

4. Sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej za I półrocze 2021 roku. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

     

Do pkt 1)  
 Posiedzenie Komisji otworzył  – Przewodniczący Komisji - radny ANDRZEJ 

BOROWSKI. Przywitał wszystkich obecnych. Następnie odczytał klauzulę dotyczącą 

rozporządzenia  o ochronie danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na 

ochronę danych osobowych osób fizycznych. 

Materiały będące przedmiotem posiedzenia komisji doręczono radnym w formie 

elektronicznej. 

 ANDRZEJ BOROWSKI przedstawił proponowany porządek posiedzenia komisji z 

wyszczególnieniem tematów sesyjnych. Do zaproponowanego porządku posiedzenia uwag 

nie zgłoszono. Porządek posiedzenia członkowie Komisji zaakceptowali bez uwag. 

 

Do pkt 2)  
 Do protokołu Nr 3W/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 28 czerwca 2021 r., którego treść została przekazana radnym w formie 

elektronicznej nie zgłoszono uwag.  

Protokół został przyjęty. 

 

Do pkt 3a)  
Informacja o spływie podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu 

gminy za 2020 rok i I półrocze 2021 roku – stanowi Załącznik Nr 3  do protokołu.  

Informacja zostanie dodatkowo przedstawiona na sesji Rady Gminy przez Panią Skarbnik.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. Komisja zaakceptowała przedłożoną informację. 

OPINIA pozytywna – bez wniosków. 

 

Do pkt 3b)  
Projekt  uchwały w sprawie w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok – stanowi 

Załącznik Nr 4  do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA przedstawiła  niektóre pozycje 

dot. zmian w budżecie, m.in. przyznanie gminie dotacji na usuwanie wyrobów zawierających 

azbest (24.771,- zł), dofinansowanie na poprawę bezpieczeństwa ruchu pieszych  na drodze 

gminnej w Ploskach – przy cerkwi (koszt inwestycji 157.000,- zł, dokumentację 

zgromadzono, ale umowa jeszcze nie została podpisana). Poinformowała o przyznanym 

dofinansowaniu na fotowoltaikę (1.300.000 zł). Umowa również nie jest jeszcze podpisana. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy JERZY CHILKIEWICZ  

- Zapytał, czy osoby, które do tej pory nie złożyły wniosku będą mogły skorzystać z 

dofinansowania do fotowoltaiki ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, że będzie taka możliwość, gdy ktoś zrezygnuje z udziału w programie, w tej 

sytuacji miejsce jest przyznawane osobie kolejnej z listy. Urząd będzie przesyłał 

mieszkańcom wnioski i ankiety do wypełnienia i złożenia w określonym terminie. 

Poinformowała, że zgodnie z regulaminem pierwszeństwo w ubieganiu się o dofinansowanie 

mają osoby z niepełnosprawnością orzeczoną przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 

oraz z Kartą Dużej Rodziny. Podała maksymalną wysokość dofinansowania (65% kosztów 
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zadania), wyjaśniła zasady dofinansowania, poinformowała o opracowanym regulaminie i 

harmonogramie. Zakończenie projektu przewiduje się na październik 2022 roku. 

Odpowiadając na pytanie radnego JERZEGO PACA, poinformowała, że wnioskodawcy sami 

będą wyłaniali wykonawców, wybierając najtańszą ofertę. Innych uwag i pytań nie 

zgłoszono. Komisja zaakceptowała proponowane zmiany w budżecie. 

OPINIA pozytywna – bez wniosków. 

 

Do pkt 3c)  
Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Bielsk 

Podlaski na rok szkolny 2021/2022 – stanowi Załącznik Nr 5  do protokołu.  

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy przewozu dzieci i uczniów 

niepełnosprawnych do przedszkoli i szkół. Średnie ceny paliw do obliczania wysokości 

zwrotu kosztów dowożenia przez rodziców własnym samochodem są uchwalany co roku.  

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

OPINIA pozytywna – bez wniosków. 

 

Do pkt 3d)  
Projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzenie ścieków – stanowi Załącznik Nr 6  do protokołu.  

Radni otrzymali na posiedzeniu dodatkowe pisemne wyjaśnienie (Załącznik Nr 7  do 

protokołu)  dotyczące zasad ustalania cen za wodę i ścieki określonych w ustawie o 

zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Omówiła obecnie obowiązujące stawki za wodę oraz ceny za odprowadzone ścieki z 

uwzględnieniem dopłaty z budżetu gminy oraz stawki, jakie będą obowiązywały w okresie 1-

12 miesięcy, 13-24 miesięcy i 25-36 miesięcy obowiązywania nowych taryf. Wyjaśniła 

mechanizm zmniejszania się dopłat z budżetu gminy w kolejnych latach w związku ze 

zmniejszaniem się kosztów amortyzacji. Wartość urządzeń do dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków spada, czego skutkiem jest zmniejszenie dopłat. 

Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 

-  Zapytał, ile m3 ścieków dostarczają mieszkańcy. Informacja ta pozwoli na ustalenie kwoty 

dopłacanej z budżetu gminy. RAISA RAJECKA poinformowała, że za poprzedni rok 

odprowadzono 4.759 m3  ze zbiorników bezodpływowych oraz 15.000 m3 z kanalizacji, co 

oznacza, że z budżetu gminy dopłaca się około 225 tys. złotych.  

Przewodniczący Komisji ANDRZEJ BOROWSKI 

- Zapytał o plany budowy kanalizacji w kierunku wsi Chraboły i Haćki (plany sprzed kilku 

lat). Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że koncepcja upadła, ponieważ nie 

pozwala na to ukształtowanie terenu (kanalizacja sanitarna nie może przebiegać „pod górę”). 

Jest natomiast duże zainteresowanie przydomowymi oczyszczalniami ścieków, które można 

wybudować korzystając z dofinansowania z budżetu gminy. Jest to lepsze rozwiązanie, 

ponieważ, aby gmina mogła otrzymać dofinansowanie do budowy kanalizacji sanitarnej, 

muszą na jej budowę (podłączenie) wyrazić zgodę prawie wszyscy mieszkańcy dużej wsi, co 

w praktyce jest niemożliwe. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy  JERZY PAC  

- Zwrócił uwagę na niepokojące zjawisko odprowadzania ścieków przez rolników również 

tych, którzy posiadają duże gospodarstwa rolne. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że takie sytuacje należy zgłaszać. Jeśli nawet rów jest przy drodze powiatowej, 

to informacja zostanie przekazania przez powiat gminie. Uprzedziła o możliwości wszczęcia 

kontroli prawidłowości użytkowania rowów, po uprzedniej analizie odbioru nieczystości z 

posesji. Podczas kontroli należy okazać dokument potwierdzający odbiór nieczystości. 
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Innych pytań i uwag nie zgłoszono.  

OPINIA pozytywna – bez wniosków. 

 

Do pkt 3e) 
Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących projektu 

Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski na lata 2022-2025 – stanowi 

Załącznik Nr 8  do protokołu.  

Członkowie komisji dyskutowali o problemie dotyczącym nagminnego wyrzucania przez 

mieszkańców odpadów do lasu i rowów. Mówiono o zróżnicowanych opłatach za odbiór 

odpadów w PSZOKu (dla mieszkańców gminy i mieszkańców miasta) oraz możliwościach 

zagospodarowania we własnym zakresie do naprawy dróg pokruszonego betonu. 

OPINIA pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 3f)  
Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Bielsk Podlaski /Dubiażyn/ – stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu.  

Projekt uchwały dotyczy działki Nr 260/1 o pow. 0,1285 ha, a wartość  działki wg operatu 

szacunkowego wynosi 23.000,- zł. Działka jest własnością gminy. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 3g)  
Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Bielsk Podlaski /Haćki/ – stanowi Załącznik Nr 10  do protokołu.  

Projekt uchwały dotyczy działki Nr 299 o pow. 0,08 ha, a wartość  działki wg operatu 

szacunkowego wynosi 10.600,- zł. Działka jest własnością gminy, stanowi mienie wiejskie, 

stąd mieszkańcy sołectwa Haćki podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 3h)  
Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Bielsk Podlaski /Ploski/ – stanowi Załącznik Nr 11  do protokołu.  

Projekt uchwały dotyczy działki Nr 910 o pow. 0,93 ha, a wartość  działki wg operatu 

szacunkowego wynosi 58.610,- zł. Działka jest własnością gminy, stanowi mienie wiejskie, 

mieszkańcy sołectwa Ploski podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 3i)  
Projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski – stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

Temat wyjaśnił Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK. Poinformował, że projekt 

uchwały dotyczy umieszczenia urządzeń elektroenergetycznych (skrzynka pomiarowa) na 

wniosek osób fizycznych. Początkowo wniosek był złożony na położenie kabla pod ziemią, 

jednak nie było takiej możliwości, więc będzie przebiegała linia napowietrzna. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA pozytywna bez wniosków. 
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Do pkt 3j)  
Projekt uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych Sołtysa 

Sołectwa Hołody – stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 3k)  
Projekt uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych Sołtysa 

Sołectwa Treszczotki – stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji ANDRZEJ BOROWSKI zwrócił uwagę, że w ostatnim czasie kilku 

sołtysów złożyło rezygnację. Może brakuje kontaktu z Urzędem Gminy ? Odnosząc się do tej 

wypowiedzi RAISA RAJECKA powiedziała, że Urząd Gminy należy do nielicznych 

urzędów, gdzie drzwi są otwarte i interesanci mogą wejść, więc z pewnością nie jest to powód 

do rezygnacji. Przyczyn tej sytuacji należy szukać wśród mieszkańców. Czasami sołtys po 

prostu nie ma z kim pracować we wsi. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA pozytywna bez wniosków. 

   

Do pkt 3l)  
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Bielsk Podlaski – stanowi 

Załącznik Nr 15 do protokołu.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że Skarżąca w międzyczasie złożyła do 

Wojewody Podlaskiego ponaglenie na Radę Gminy w związku z nierozpatrzeniem skargi w 

ciągu miesiąca, pomimo, że Przewodniczący Rady Gminy zgodnie z obowiązującą procedurą 

w tym zakresie podał przyczynę oraz wskazał termin rozpatrzenia skargi do końca sierpnia 

2021 r. na najbliższej Sesji Rady Gminy. W lipcu sesja nie była planowana, stąd rozpatrzenie 

skargi zaplanowano na sierpień br. Na najbliższej sesji zostanie wprowadzony do porządku 

punkt dotyczący rozpatrzenia ponaglenia, ponieważ Wojewoda uznał, że powinna to 

rozpatrzyć Rada Gminy. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 4)  
Sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej za I półrocze 2021 roku - stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. Członkowie 

Komisji nie wnieśli żadnych poprawek i uzupełnień do przygotowanego dokumentu. 

 

Do pkt 5) 
W sprawach bieżących:  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przedstawiła pismo (Załącznik Nr 17 do protokołu) 

Powiatowego Zarządu Dróg w Bielsku Podlaskim dotyczące zamierzeń w zakresie 

przebudowy i remontów dróg powiatowych na terenie administracyjnym Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2022-2024. Poprosiła o wyrażenie opinii Komisji w kwestii dofinansowania 

wymienionych inwestycji powiatowych, ponieważ należy przystępować do opracowywania 

projektu budżetu gminy na 2022 rok, a dofinansowanie inwestycji powiatowych jest 

elementem tego projektu. Odczytała zadania oraz kwoty przewidziane na ich realizację: 

- budowa chodnika przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym 

(wydatek dla gminy w 2022 r. ok. 100.000 zł), 

- droga Bielsk Podlaski – Stołowacz (wydatek dla gminy w 2022 r. ok. 1.750.000 zł, w 2023 

r. ok. 870.000 zł), 
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- droga Podbiele – Dubiażyn (wydatek dla gminy w 2023 r. ok. 510.000 zł, w 2024 r. ok. 

255.000 zł), 

- droga Bielsk Podlaski - Parcewo  (wydatek dla gminy w 2022 r. ok. 300.000 zł) 

Powiedziała, że Powiat oczekuje dofinansowania w wysokości 50% kosztów inwestycji. 

Poinformowała również o złożonych przez gminę wnioskach o dofinansowanie remontów 

dróg, budowę oczyszczalni ścieków w Łubinie Kościelnym oraz o planowanych innych 

inwestycjach na terenie Gminy, które trzeba będzie sfinansować z budżetu gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy JERZY CHILKIEWICZ zwrócił uwagę na wysokie koszty 

budowy drogi Bielsk Podlaski-Stołowacz, zasugerował współfinansowanie w wys. 50% 

propozycji powiatu. Dofinansowanie do pozostałych mniej kosztownych inwestycji można 

zaakceptować. Powiedział również, że realizowane są kolejne inwestycje, ale o dopłatach z 

budżetu przekazywanych przez Gminę Bielsk Podlaski nie wspomina się. Radny 

przypomniał, że gmina współfinansowała m.in. budowę Sali sportowej przy I LO w Bielsku 

Podlaskim oraz remont Bielskiego Domu Kultury. Pani Wójt poinformowała, że z 

pomieszczeń BDK korzysta zespół ŁUNA z Parcewa, którego próby tam się odbywają.  

Komisja przyjęła opinię w sprawie dofinansowania inwestycji drogowych na terenie 

gminy realizowanych przez Powiat Bielski. W głosowaniu jawnym jednogłośnie Komisja 

opowiedziała się  za dofinansowaniem drogi Bielsk Podlaski-Stołowacz w wys. 50% kwoty 

proponowanej przez Powiat, pozostałe inwestycje wg propozycji Powiatu. 

Innych spraw nie zgłoszono.  

 

Do pkt 6) 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji ANDRZEJ 

BOROWSKI  o godz. 1000  zamknął posiedzenie. 

 

  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej: 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący komisji) 

………………………… 

2. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Prowadzący posiedzenie) 

 

………………………… 

3. CAR Mikołaj ………………………… 

 

4. KIRYLUK Mikołaj …………………………. 

 

5. PAC Jerzy ………………………… 

 

6. TKACZUK Lucyna ………………………… 

 


